

Global Outlook With a Personal Touch 國際視野 個人服務

Under Managing Director Raymond Cheng, HLB Hodgson Impey Cheng Limited has continued to grow from a modestly sized outfit into one of Hong Kong's leading accounting firms. It is currently ranked number six in terms of the number of listed companies it audits, and fifth in the Hong Kong IPO reporting accountant market, having completed 14 successful IPOs in 2017.

"HIC is a firm large enough to give clients a comprehensive range of business and financial advice, and international enough to help our clients meet their needs throughout Asia and worldwide," Cheng said. "Yet we make every effort to ensure we offer a truly personal service."

The Chamber's business network that includes listed companies and multinational corporations is what attracted HIC to join in 1995.

"HIC has always maintained an international outlook," Cheng said, adding that it has been a member of HLB International, a network of independent accounting firms and advisers, since 1983.

Today, the firm is keeping a close eye on current developments in the Mainland and beyond, which are expected to create many openings for Hong Kong companies.

"Looking ahead, Hong Kong is well positioned to capitalize on the financial services opportunities presented by the Belt and Road Initiative," Cheng said. "We and other



professional service providers in Hong Kong will need to equip ourselves to embrace changes and seize opportunities brought about by the Belt and Road Initiative and the prosperity of Mainland China."

Cheng qualified as a chartered accountant with a "Big Four" firm in London, before being transferred to the Hong Kong office. He joined HIC in the mid-1990s, was admitted as a partner while still in his twenties and became Managing Director in 2010.

Cheng is also highly active in the local accounting community and in providing public services in Hong Kong and the Mainland. For example, since 2010 he has served as an elected member of the Council of the Hong Kong Institute of Certified Public Accountants, playing an important role in raising public awareness of auditor regulatory reform and leading discussions to reflect the concerns of the accounting profession in the city. ❀

HLB國衛會計師事務所有限公司(國衛)在總執行董事長鄭中正的領導下,由一家規模不大的公司,逐步發展成香港首屈一指的會計師事務所之一。目前,該公司在審計上市公司數量方面排行第六,在香港首次公開招股申報會計師市場中排行第五,於2017年完成的首次公開招股個案達14宗。

鄭中正說:「論規模,國衛足以為客戶提供全面的商業和金融顧問服務;論國際化程度,也足以協助客戶滿足他們在亞洲以至全球的需要。然而,我們仍會竭盡所能,確保提供真正的個人化服務。」

總商會擁有龐大的商業網絡,會員涵蓋上市公司和跨國企業,吸引國衛於1995年加盟。

鄭中正說:「國衛致力維持其國際視野。」他補充,自1983年以來,國衛一直是HLB浩信國際會計師事務所的成員。該公司是由獨立會計師事務所和商業顧問機構組成的網絡。

目前,國衛密切注視內地及其他地區的最新發展,預計會為香港企業創造大量機遇。

他解釋:「展望未來,香港處於有利位置,可充分利用『一帶一路』倡議帶來的金融服務機遇。我們和本港其他專業服務供應商要好好裝備自己,迎接轉變,抓住『一帶一路』倡議和中國內地經濟繁榮所帶來的機遇。」

鄭中正正在倫敦取得特許會計師資格,曾任職「四大」會計師事務所之一,其後被調派到香港的辦事處。他於90年代中加入國衛,未滿30歲已擔任合夥人,並於2010年成為總執行董事長。

鄭中正亦活躍於本地會計界,同時積極在香港和內地提供公共服務。例如,他自2010年起便擔任香港會計師公會理事會的當選理事,致力增進大眾對審計師規管改革的認識,並引領討論,以反映本港會計界的關注。 ❀

Company: HLB Hodgson Impey Cheng Limited
公司名稱: HLB國衛會計師事務所有限公司
HKGCC Membership No. 總商會會員編號: HKH0370
Established 創辦年份: 1983
Website 網站: www.hic.com.hk

